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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA V JANOVÉ 
Podobně jako v obcích po celé republice vyrazily do ulic 

na Tři krále děti oblečené za Kašpara, Melichara a 

Baltazara, aby požádaly dobré lidi prostřednictvím písní a 

koled o dary na pomoc potřebným lidem. 

     V naší obci vyrazily čtyři královské skupiny po deváté 

hodině ranní do různých částí obce. Za dospělé 

doprovázely královské procesí Veronika Chmelařová, 

Andrea Halašová, Lucie Musilová a Zuzana 

Mikulenčáková. 

     Hned ráno bylo jasné, že jejich oběť pro druhé bude 

vykoupena putováním, jak se říká, vlezlou zimou a 

chumelenicí, která přišla chvilku poté, co se děti vydaly na 

cestu. Slota je provázela po celou dobu. Takže každý dar 

do kasičky zahřál alespoň u srdce, což dávalo dětem sílu 

překonávat nepřejícnost počasí. Lidé samozřejmě 

nezapomínali ani na tři malé krále, které obdarovávali 

sladkostmi nebo ovocem. Dárcům za jejich otevřená srdce 

děti zazpívaly a napsaly jim křídou nad dveře známá 

písmena K + M + B + 2025. 

     Spousta z nás má v mysli zafixováno, že písmena jsou 

počátečními písmeny jmen jednotlivých králů. Historie 

nám však tvrdí, že význam písmen je zcela jiný. Naše 

KMB, v latině CMB, znamená Christus mansionem 

benedicat – Kristus požehnej tomuto domu – a uvedený 

letopočet je dovětkem - po celý rok. 

Další méně známou perličkou v tomto značení domů – 

ona na první pohled vypadající znaménka plus jsou ve 

skutečnosti tři kříže. 

I v letošním roce bylo mnoho občanů štědrých. Přispěl 

každý z nich, buď kolik mohl, nebo chtěl. V kasičkách se 

objevila dokonce eura a někteří darovali i tisícikoruny. To 

už je, panečku, dar! Celkem děti z Janové vybraly letos 

úžasných 33 191 Kč celkem. Úžasných proto, že tato 

částka rok od roku narůstá. Jen pro zajímavost: v roce 

2023 vybraly děti 30 808 Kč, v roce 2024 činil výsledek 

31 896 Kč a letos již zmíněných 33 191 Kč. 

     Ihned po oficiálním zveřejnění výsledků poděkoval 

dětem, dospělému doprovodu a všem občanům, kteří se 

do sbírky zapojili starosta obce Jaroslav Tomanec. 

Poděkoval všem vyhlášením obecním rozhlasem i na 

stránkách obce. K starostovu poděkování se připojuje i 

redakce a redakční rada. Děkujeme všem občanům Janové 

a snad i náhodným kolemjdoucím, kteří přispěli do 

kasičky a pomohli těm, kteří se bez naší pomoci 

neobejdou. 

     Velké poděkování patří pak především dětem, které 

tohle všechno dokázaly, a jejich dospělému doprovodu. 

Samozřejmě díky směřují i k Markétě Spurné, která se již 

řadu let stará o celkové zajištění akce v Janové.  

     Po tak obětavém výkonu se děti zahřály v jídelně 

mateřské školy teplým čajem a naplnily břicha výbornou 
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s rozpočtovým opatřením č. 8/2024 obce Janová. 

Návrh usnesení 181/1224: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 8/2024 obce Janová.  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 181/1224 bylo schváleno. 

Bod 4 – Schválení rozpočtu MŠ na rok 2025 
Účetní obce předložila zastupitelům ke schválení rozpočet 

MŠ Janová na rok 2025.  

Návrh usnesení 182/1224: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočet MŠ Janová na rok 2025. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 182/1224 bylo schváleno. 

Bod 5 – Schválení střednědobého výhledu rozpočtu MŠ 
Účetní obce předložila zastupitelům ke schválení 

střednědobý výhled rozpočtu MŠ Janová na roky 2026-

2027.  

Návrh usnesení 183/1224: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje střednědobý výhled rozpočtu MŠ Janová na roky 

2026-2027. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 183/1224 bylo schváleno. 

Bod 6 – Schválení rozpočtu obce Janová na rok 2025 
Účetní obce předložila zastupitelům ke schválení rozpočet 

obce Janová na rok 2025.  

Návrh usnesení 184/1224: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočet obce Janová na rok 2025. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 184/1224 bylo schváleno. 

Bod 7 – Schválení střednědobého výhledu rozpočtu 

obce Janová 

Účetní obce předložila zastupitelům ke schválení 

střednědobý výhled rozpočtu obce Janová na roky 2026-

2027. 

Návrh usnesení 185/1224: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje střednědobý výhled rozpočtu obce Janová na 

roky 2026-2027. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 185/1224 bylo schváleno.  

Bod 8 – Kupní smlouva č.p. 35 

Starosta obce seznámil zastupitele s kupní smlouvou mezi 

obcí Janová a JEDNOTA, spotřební družstvo ve Vsetíně, 

se sídlem Smetanova 1110, 755 01 Vsetín, IČ 00032441, o 

koupi nemovité věci, tj. pozemku p. č. St. 428, jehož 

součástí je stavba č. p. 35 a pozemku p. č. 932/27.  

Návrh usnesení 186/1224: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje kupní smlouvu mezi obcí Janová a JEDNOTA, 

spotřební družstvo ve Vsetíně, se sídlem Smetanova 1110, 

755 01 Vsetín, IČ 00032441 a pověřuje starostu jejím 

podpisem. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 186/1224 bylo schváleno. 

Bod 9 – Nájemní smlouva č.p. 35 

Starosta obce seznámil zastupitele s nájemní smlouvou 

mezi obcí Janová a JEDNOTA, spotřební družstvo ve 

Vsetíně, se sídlem Smetanova 1110, 755 01 Vsetín, IČ 

00032441, o nájmu prostor sloužících podnikání – 

provozování obchodu s potravinami a smíšeným zbožím 

v budově č. p. 35.  

Návrh usnesení 187/1224: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje pronájem prostor sloužících podnikání 

 

NABÍDKA PRACÍ 

PROVÁDÍME RIZIKOVÉ KÁCENÍ, OŘEZY… 

Dále štěpkování, frézování pařezů a sečení. 

Vše bezpečně, rychle a solidně! 
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placená reklama 

kakaovou buchtou. Nezbývá než si přát, aby i v příštím 

roce sbírka v Janové překonala své limity a lidí, kteří mají 

srdce na správném místě, bylo pořád dost. 

     text a foto: Radomír Dolanský 

 

ZÁPIS 19. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE KONANÉHO 

DNE 16. 12. 2024 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1 - Zahájení  

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 9 členů 

zastupitelstva, zastupitelstvo je usnášeníschopné.  

Bod 2 - Schválení programu 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce.  

Program zasedání zastupitelstva obce Janová č. 19 

1. Zahájení  

2. Schválení programu 

3.  Rozpočtové opatření č. 8/2024 

4. Schválení rozpočtu MŠ na rok 2025 

5. Schválení střednědobého výhledu rozpočtu MŠ 

6. Schválení rozpočtu obce Janová na rok 2025 

7.  Schválení střednědobého výhledu rozpočtu 

obce Janová 

8. Kupní smlouva č.p. 35 

9. Nájemní smlouva č.p. 35 

10. Nabídka defibrilátorů 

11.  Sdružení místních samospráv ČR 

12. Zpráva finančního výboru 

13.  Zpráva kontrolního výboru 

14.  Různé 

Návrh usnesení 179/1224: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje zveřejněný program. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 179/1224 bylo schváleno. 

2. a 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 
Ověřovateli zápisu byli starostou obce navrženi Lubomír 

Kotrla a Richard Machalec, zapisovatelem zápisu starosta 

obce navrhl Petru Vaculkovou. 

Návrh usnesení 180/1224: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Lubomíra Kotrlu a Richarda 

Machalce, zapisovatelem Petru Vaculkovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 180/1224 bylo schváleno. 

2. b 

Kontrola usnesení – usnesení jsou průběžně plněna. 

Bod 3 – Rozpočtové opatření č. 8/2024 

Účetní obce podrobně seznámila zastupitele 

http://www.kos.ink/


  

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3.  Informace o lesním hospodářství 

4. Schválení výroční zprávy 2024 – O poskytování 

informací dle zákona č. 106/1999 Sb. 

5. Žádost o finanční příspěvek – Sdružení pro 

rozvoj Soláně 

6. Dodatek k pojistné smlouvě 

7.  Dodatek č. 1 – Fond sociálních služeb 

8. Elektronická úřední deska 

9. Schválení dodavatele – Modernizace 

fotbalového areálu 

10. Rozpočtové opatření č. 1/2025 

11.  Návrh na poskytnutí mimořádné odměny 

členovi zastupitelstva 

12 Žádost o poskytnutí dotace – TJ Tatran Janová 

13. Různé 

Návrh usnesení 188/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje doplněný program. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 188/0225 bylo schváleno. 

2. a 

Určení ověřovatelů a zapisovatele 
Ověřovateli zápisu byli starostou obce navrženi Dalibor 

Bartík a Ing. Lubomír Květoň, zapisovatelem zápisu 

starosta obce navrhl Petru Vaculkovou. 

Návrh usnesení 189/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

určuje ověřovateli zápisu Dalibora Bartíka a Ing. 

Lubomíra Květoně, zapisovatelem Petru Vaculkovou. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 189/0225 bylo schváleno. 

2. b 

Kontrola usnesení – usnesení jsou průběžně plněna. 

Bod 3 – Informace o lesním hospodářství 

Pan Macík, správce obecních lesů, seznámil zastupitele s 

informacemi o hospodaření v obecních lesích za rok 2024. 

Zhodnotil rok 2024 a nastínil hlavní úkoly pro rok 2025 a 

výhled do dalších let.  

Zastupitelstvo obce Janová bere na vědomí informace o 

hospodaření v obecních lesích za rok 2024. 

Bod 4 – Schválení výroční zprávy 2024 – O poskytování 

informací dle zákona č. 106/1999 Sb. 
Místostarosta obce seznámil zastupitele s Výroční zprávou 

obce Janová za rok 2024 o poskytování informací dle 

zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu 

k informacím. Na obec přišly dvě žádosti. Na obě žádosti 

bylo písemně odpovězeno. 

Návrh usnesení 190/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje Výroční zprávu obce Janová za rok 2024 o 

poskytování informací dle zákona č. 106/1999 Sb., o 

svobodném přístupu k informacím.  

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 190/0225 bylo schváleno. 

Bod 5 – Žádost o finanční příspěvek – Sdružení pro 

rozvoj Soláně 
Starosta obce seznámil zastupitele s žádostí o finanční 

příspěvek pro IC Zvonice Soláň, Sdružení pro rozvoj 

Soláně, z.s., se sídlem Bzové 325, 756 05 Karolinka, IČ 

26589532, na činnost Sdružení pro rozvoj Soláně, z.s. 

v roce 2025, ve výši 1000 Kč. 
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za účelem provozování obchodu s potravinami a smíšeným 

zbožím a pověřuje starostu podpisem nájemní smlouvy 

mezi obcí Janová a JEDNOTA, spotřební družstvo ve 

Vsetíně, se sídlem Smetanova 1110, 755 01 Vsetín, IČ 

00032441.  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 187/1224 bylo schváleno. 

Bod 10 – Nabídka defibrilátorů 

Starosta obce seznámil zastupitele se třemi cenovými 

nabídkami na pořízení defibrilátoru od firmy AED line CZ, 

s.r.o., se sídlem Zašová 767, 756 61 Zašová, IČ 01943243.  

Zastupitelstvo obce Janová bere na vědomí cenové 

nabídky na pořízení defibrilátoru.  

Bod 11 – Sdružení místních samospráv ČR 

Starosta obce seznámil zastupitele s možností přistoupení 

obce do Sdružení místních samospráv ČR. Sdružení 

místních samospráv ČR je nevládní apolitickou organizací 

s celostátní působností, která sdružuje a hájí zájmy obcí a 

měst v ČR.  

Zastupitelstvo obce Janová bere na vědomí možnost 

přistoupení obce do Sdružení místních samospráv ČR.   

Bod 12 – Zpráva finančního výboru 

Účetní obce seznámila zastupitele s výsledkem finančních 

kontrol na OÚ, které proběhly 10. 6. 2024, 20. 11. 2024 a 

11. 12. 2024 za přítomnosti účetní obce. Zpráva finančního 

výboru za rok 2024 je přílohou zápisu.  

Zastupitelstvo obce Janová bere na vědomí zprávu 

finančního výboru. 

Bod 13 – Zpráva kontrolního výboru  
Předseda kontrolního výboru seznámil zastupitele 

s výsledkem jednání Kontrolního výboru obce Janová, 

které proběhlo 11. 12. 2024 za přítomnosti místostarosty 

obce. Zápis z jednání je přílohou zápisu.  

Zastupitelstvo obce Janová bere na vědomí zprávu 

kontrolního výboru. 

Bod 14 – Různé 

Starosta obce informoval, že Policie ČR ani Město Vsetín 

nepovolilo vybudování retardéru v zatáčce u kavárny. 

Namísto toho zde budou nové dopravní značky zákaz stání. 

 

 

ZÁPIS 20. ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA OBCE KONANÉHO 

DNE 17. 2. 2025 
(bez kontroly a jazykových úprav redakce) 

Bod 1 - Zahájení  

Zasedání Zastupitelstva obce Janová bylo zahájeno 

v 17:00 hodin. Starosta obce konstatoval, že zasedání bylo 

řádně svoláno. Dále konstatoval, že přítomno je 8 členů 

zastupitelstva, zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Omluven Bronislav Soukup. 

Bod 2 - Schválení programu 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v 

souladu s pozvánkou předanou členům zastupitelstva a v 

souladu s informací zveřejněnou na úřední desce. Starosta 

obce doplnil program o bod č. 12. Žádost o poskytnutí 

dotace – TJ Tatran Janová. 

Program zasedání zastupitelstva obce Janová č. 20 

 



  

Václavské náměstí 832/19, 110 00 Praha 1, IČ 11923113, 

která byla následně vybrána jako dodavatel. V případě 

neobdržení dotace, ze které má být dílo částečně hrazeno, 

bude možné od smlouvy o dílo odstoupit.  

Návrh usnesení 194/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje výběr dodavatele firmu Anglicky-travnik s.r.o., se 

sídlem Václavské náměstí 832/19, 110 00 Praha 1, IČ 

11923113 a pověřuje starostu podpisem smlouvy o dílo. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 194/0225 bylo schváleno. 

Bod 10 – Rozpočtové opatření č. 1/2025 

Účetní obce podrobně seznámila zastupitele s návrhem 

rozpočtového opatření č. 1/2025 obce Janová a 

zodpověděla zastupitelům dotazy týkající se úprav rozpočtu 

obce. 

Návrh usnesení 195/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2025 obce Janová.  

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 195/0225 bylo schváleno. 

Bod 11 – Návrh na poskytnutí mimořádné odměny 

členovi zastupitelstva  
Zastupitelé obce navrhli schválit mimořádnou finanční 

odměnu starostovi a místostarostovi ve výši 1,5násobku 

jejich měsíčního platu. Místostarostovi za odvozy 

biologicky rozložitelného odpadu, za rozvoj kulturního 

dění v obci a za odvedenou práci při povodních v roce 

2024. Starostovi pak za dlouhodobě kladný výsledek 

hospodaření, za vyřízení dotace „Pořízení vybavení pro 

potřeby pořádání kulturních a vzdělávacích aktivit v obci 

Janová“ a za přípravu dotačních akcí na revitalizaci 

sportovního areálu Janová a opravu komunikace do 

Kadějova. 

Návrh usnesení 196-1/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje mimořádnou finanční odměnu starostovi ve výši 

1,5násobku jeho měsíčního platu za splnění zvláště 

významných úkolů obce. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 1 (Ing. 

Jaroslav Tomanec) 

Usnesení č. 196-1/0225 bylo schváleno. 

Návrh usnesení 196-2/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje mimořádnou finanční odměnu místostarostovi ve 

výši 1,5násobku jeho měsíčního platu za splnění zvláště 

významných úkolů obce. 

Výsledek hlasování: Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 1 (Richard 

Machalec) 

Usnesení č. 196-2/0225 bylo schváleno. 

Bod 12 – Žádost o poskytnutí dotace – TJ Tatran Janová 

Starosta obce předložil zastupitelům ke schválení žádost o 

dotaci TJ Tatran Janová, spolek, se sídlem Janová 200, 755 

01 Janová, IČ 65891520, na zajištění provozu v areálu a 

sportovní rozvoj TJ Tatran Janová, spolek, ve výši 100 000 

Kč. 

Návrh usnesení 197/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje poskytnutí neinvestiční dotace ve výši 100 000 Kč 

spolku TJ Tatran Janová, spolek, se sídlem Janová 200, 755 

01 Janová, IČ 65891520, na zajištění provozu v areálu a 

sportovní rozvoj TJ Tatran Janová, spolek a schvaluje 

uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace č. 

1/2025. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 197/0225 bylo schváleno 
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Návrh usnesení 191/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje darovací smlouvu na poskytnutí finančního 

příspěvku ve výši 1000 Kč pro IC Zvonice Soláň, Sdružení 

pro rozvoj Soláně, z.s., se sídlem Bzové 325, 756 05 

Karolinka, IČ 26589532 a pověřuje starostu jejím 

podpisem. 

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 191/0225 bylo schváleno. 

Bod 6 – Dodatek k pojistné smlouvě  
Starosta obce seznámil zastupitele s dodatkem č. 4 k 

pojistné smlouvě č. 8066877912 společnosti ČSOB 

Pojišťovna, a.s., člen holdingu ČSOB, se sídlem 

Masarykovo náměstí 1458, Zelené Předměstí, 530 02 

Pardubice, IČ 45534306, o připojištění dalšího majetku 

obce Janová, navýšení pojistných částek a zvýšení limitu 

na doplňkový živel.  

Návrh usnesení 192/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje dodatek č. 4 k pojistné smlouvě č. 8066877912 

společnosti ČSOB Pojišťovna, a.s., člen holdingu ČSOB, se 

sídlem Masarykovo náměstí 1458, Zelené Předměstí, 530 

02 Pardubice, IČ 45534306 a pověřuje starostu jeho 

podpisem.  

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 192/0225 bylo schváleno.  

Bod 7 – Dodatek č. 1 – Fond sociálních služeb 

Starosta obce seznámil zastupitele s dodatkem č. 1 

Memoranda o společném postupu při zajištění 

spolufinancování sociálních služeb z rozpočtu obcí. 

Dodatek č. 1 se týká připojení Sdružení pro rozvoj 

mikroregionu Střední Vsetínsko k Memorandu v rozsahu 

zahájení spolupráce v oblasti Fondu sociálních služeb tak, 

aby jeho členské obce mohly od roku 2025 pravidelně 

přispívat prostřednictvím rozpočtu dobrovolného svazku 

obcí do Fondu sociálních služeb a plnit tak závazky 

spolupráce Memoranda ve stejném rozsahu jako jeho 

ostatní členové.     

Návrh usnesení 193/0225: Zastupitelstvo obce Janová 

schvaluje uzavření Dodatku č. 1 Memoranda o připojení 

Sdružení pro rozvoj mikroregionu Střední Vsetínsko 

k Memorandu v rozsahu zahájení spolupráce v oblasti 

Fondu sociálních služeb a pověřuje starostu jeho 

podpisem.  

Výsledek hlasování: Pro 8, Proti 0, Zdrželi se 0 

Usnesení č. 193/0225 bylo schváleno.  

Bod 8 – Elektronická úřední deska 

Starosta obce seznámil zastupitele se třemi cenovými 

nabídkami na pořízení elektronické úřední desky.  Dvě od 

firmy DigiDay Czech s.r.o., se sídlem 1 máje 481/16, 

Mariánské Hory, 709 00 Ostrava, IČ 06078362 a jedna od 

firmy Galileo Corporation s.r.o., se sídlem Březenecká 

4808, 430 04 Chomutov, IČ 25448714.  

Zastupitelstvo obce Janová bere na vědomí cenové nabídky 

na pořízení elektronické úřední desky.  

Bod 9 – Schválení dodavatele – Modernizace 

fotbalového areálu 

Starosta obce seznámil zastupitele s podanou žádostí o 

dotaci na modernizaci fotbalového areálu v obci Janová, 

spočívající v kompletní úpravě povrchu a vybudování 

závlahového systému. Proběhlo výběrové řízení na 

dodavatele, kdy byly osloveny tři firmy, nabídku zaslala 

pouze jedna, a to firma Anglicky-travnik s.r.o., se sídlem 
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pokračování ze strany 4 

Bod 13 – Různé 

Starosta obce informoval o potřebě pořízení náhrady za 

nefunkční multikáru.   

Starosta obce informoval, že podáme žádost o dotaci 

z MAS na rekonstrukci klubovny za MŠ a žádost o dotaci z 

MMR na rekonstrukci vnitřních prostor obecního úřadu. 

Dalibor Bartík upozornil na zasahující větve stromů do 

komunikace v ulici za mostem.  

Ing. Lubomír Květoň se dotazoval, zda již došlo 

k předání objektu Jednoty.  Bylo mu odpovězeno, že 

k předání došlo 31. 1. 2025 a byl podán i návrh na vklad 

práva do katastru nemovitostí. 

 

SPOLEČNÉ ROZLOUČENÍ S ROKEM 

2024 
Není to mnoho let zpět, co obec Janová začala pro občany 

pořádat silvestrovský ohňostroj. Ve spolupráci s hasiči, 

kteří zajistili především bezpečné odpálení ohňostroje, ale 

taky výrobu velmi oblíbeného zimního nápoje janovských 

venkovních akcí, přišla původně s asi tříminutovým 

ohňostrojem. Silvestr 2024 však již občané slavili poslední 

den u asi dvojnásobně dlouhého ohňostroje. 

     Jak už to bývá, i tato akce původně začínala jen s 

několika desítkami účastníků rozlučkového setkání, 

především rodičů s dětmi. Rok za rokem se začalo ze 

silvestrovského podvečera stávat setkání občanů, kteří 

chodí rádi na společenské akce se svými sousedy a 

známými, jež se na Silvestra sjíždějí do Janové v docela 

hojném počtu. Navíc po řadě zkušeností již vědí, že 

společné akce hasičů s obcí mají vždy punc kvality. 

Důvodem početné návštěvy je určitě i společná 

předpůlnoční oslava, kdy si všichni vzájemně popřejí  

zdraví a štěstí do roku příštího. Schází se zde lidé, kteří se 

chtějí cítit součástí tohoto společenství. 

     Na rozloučení s rokem 2024 přišlo v Janové krátce před 

osmnáctou hodinou dle střízlivých odhadů přibližně kolem 

tří set lidí! Možná i o něco více. Z fotografií to odhadnout 

nelze, protože fotograf ještě před ohňostrojem zmizel 

nahoru nad obec. To by se pomalu blížilo k polovině počtu 

občanů obce, což je krásná představa, ale... Samozřejmě 

musíme slézt z toho lustru a připočítat do počtu spoustu 

chatařů a návštěv, lidí, kteří se rozhodli prožít poslední den 

roku v Janové. I tak je příjemným zjištěním, kolik lidí si 

přišlo přiťuknout voskovanými kelímky s voňavým 

svařákem, aby se připravili nejen na perný Nový rok, ale 

možná i celý nový rok. Samozřejmě, když jsme na 

Valašsku, tak se ozývalo i cinkání štamprlí a vůně 

přepálených povidel tu a tam přebila hřebíček a skořici 

s rumovou tečkou. 

     Jak již bylo zmíněno v úvodu, vzhledem k zvyšujícím 

se zájmu, rozhodla obec prodloužit ohňostroj dvojnásobně 

a dobře udělala. Samozřejmě, že oproti větším obcím, o 

městech už vůbec nemluvě, si nemohla moc vyskakovat, 

ale to snad každý soudný člověk pochopí. I za těch cca 7 

minut ohňostroje z nikoliv profesionálních odpališť 

přítomní tleskali a výskali, tedy děkovali tak hlasitě, že to 

bylo velmi dobře slyšet i přibližně půl kilometru od 

obecního úřadu, kde autor článku pořizoval záběry 

ohňostroje. A pokud by náhodou novoroční přání nevyšla, 

tak ta společná chvíle u obecního úřadu za to určitě stála.  

      text a foto: Radomír Dolanský 
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MLADÍ ŽELEZNÍ HASIČI Z JANOVÉ 

SOUTĚŽILI V BYSTŘICI POD 

HOSTÝNEM 
Necelé tři týdny po Novém roce vyrazila trojice mladých 

železných hasičů s rodiči do Bystřice pod Hostýnem, kde 

SDH Rychlov (místní část Bystřice) pořádalo ve sportovní 

hale Sušil soutěž nazvanou Železný hasič – dětská TFA. 

     Z Janové se soutěže zúčastnili sourozenci Elena a Matěj 

Daňkovi a Filip Hatlapatka, kteří jezdí i na mnoho dalších 

dětských TFA v regionu. Celkem se po vánočním lenošení 

do soutěže přihlásilo 153 dětí, které soutěžily v devíti 

kategoriích. Na ploše haly byly tři dráhy uzpůsobené 

jednotlivým kategoriím, které se po doběhu kategorie 

přestavěly pro starší soutěžící.  

     Skákalo se v pneumatikách, což je disciplína, o které si 

řada laiků myslí, že jde o jednoduchou záležitost, pokud se 

na pneu nepřerazí, když přestanou vnímat, která noha, do 

které pneumatiky. Šlapalo se do schodů, což je taky 

disciplína působící velmi jednoduše. Ale vystoupat 10x – 

20x na hranol o výšce schodu na konci celého okruhu, kdy 

padáte vyčerpáním, bývá zabíračkou i pro dospělé hasiče, 

ne tak pro mládež. Ale kdo chce být železný, musí něco 

vydržet. Motaly se hadice, zapojovaly se hadice, tahaly se 

figuríny, přenášela závaží, prolézaly tunely. Prostě náročná 

soutěž jako vždy. V hale ještě umocněná hlasivkami 

fanoušků navzájem se překřikujících. 

     Přesto se janovští železní hasiči v tak početné 

konkurenci neztratili. Dokonce Elena Daňková dosáhla ve 

své kategorii na výbornou bronzovou příčku. Filip 

Hatlapatka se v konkurenci 27 soupeřů umístil na solidním 

12. místě a Matěj Daněk doběhl na 11. místě z celkově 29 

soutěžících ve své kategorii. 

     Takové kvalitní výkony reprezentují domácí hasičský 

sbor, obec Janovou, ale i čas a práci rodičů, kteří neváhají 

obětovat čas a prostředky, aby s dětmi jezdili přes celou 

sezónu na soutěže po celém regionu, ale i mimo něj. Určitě 

se všichni zaslouží poděkování. 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

VALNÁ HROMADA SDH JANOVÁ 
Jako každoročně se sešli dobrovolní hasiči z Janové, aby 

zhodnotili svoji činnost za uplynulý rok, v diskusi se 

zamysleli nad připomínkami, nápady nebo případnou 

kritikou, a nastínili nejdůležitější úkoly roku nastávajícího. 

     Místostarosta SDH Josef Holec, z důvodu nepřítomnosti 

jednatelky Kláry Katrušákové, protentokrát i jako jednatel 

valné hromady, přivítal všechny přítomné hasiče a hosty. 

Starostu obce Janová Jaroslava Tomance, předsedkyni TJ 

Tatran Janová Táňu Hradovou, za Myslivecký spolek 

Janová – Ústí Jana Machalce. Dále přivítal hosty 

spřátelených okolních sborů. Zástupce SDH Lhota u 

Vsetína a zároveň Okresního sdružení Vsetín Michala 

Lukáše, za Hovězí Josefa Filu a Jaroslava Hromadu, za 

Semetín Karla Bubelu, za Jasenku Annu Bělovovou a za 

Rokytnici Petra Šťastného. 

     Po vyřízení nutných záležitostí k průběhu valné 

hromady, předal Josef Holec slovo starostovi a veliteli SDH 

Janová Richardu Machalcovi, který přítomné seznámil 

s činností za rok 2024 a výhledem na rok 2025. Seznámil 

členy s momentálním složením výboru SDH Janová, který 

od roku 2023, kdy došlo k výměně funkce starosty, pracuje 

ve stejném složení: Starosta Richard Machalec, 

místostarosta Josef Holec, velitel Richard Machalec, 

místovelitel Jaroslav Šimčík, jednatelka Klára 

Katrušáková, vedoucí mládeže Jana Machalcová, 
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preventista Jan Machalec, hospodář Ladislav Macek, 

revizor Jaroslav Zbranek, kulturní referent Karel Trlica, 

člen výboru Petr Olšák. Rovněž uvedl, že SDH Janová měl 

ke dni konání valné hromady celkem 57 členů. Z toho je 

16 členů mládež do 25 let, starších 25 let je 29 členů a 

důchodců 12 členů. Členská základna během roku přišla o 

25 členů. Především se jednalo o děti, které činnost 

přestala bavit nebo členové, kteří se z Janové odstěhovali. 

Vypadá to však, že do sboru přijdou nové nejmladší děti, 

kterým se hasičský sport zalíbil.  

     V této souvislosti vysvětlil starosta změnu volebního 

roku, kterým měl být původně rok 2025. Protože v době 

covidu však u některých sborů volby neproběhly a 

celorepublikově by tak část dobrovolných sborů měla 

volby o rok posunuté. Na sjezdu starostů v listopadu 2024 

v Jarcové, bylo doporučeno zástupci OSH, právě z důvodu 

sjednocení voleb celostátně, aby proběhly až v roce 2026. 

Všichni starostové se jednohlasně dohodli na tomto 

postupu. Novinkou ve výborech SDH je i post 

místostarosty, který má zajistit plynulé fungování sborů 

v případě, kdy starosta nebude moci vykonávat funkci a 

nemuselo se vše řešit složitým postupem předávacích 

protokolů. Starosta oznámil, vzhledem k současné 

ekonomické situaci, potěšitelnou zprávu, že se pro tento 

rok nebude zvyšovat členský příspěvek. Navýší se však 

příspěvek zaregistrovaných sportovců – hasičů.  

     Dále přešel starosta k činnosti sboru, která slouží pro 

radost a zábavu občanů obce, ale i všech, kteří Janovou 

rádi navštěvují právě pro vyhlášenou kvalitu akcí nejen 

hasičského sboru. V současné době jsou janovští hasiči 

v tomto směru nejaktivnější složkou v obci. Mezi největší 

akce v roce 2024 určitě patřil velký dětský karneval a II. 

hasičský ples, které proběhly v jeden den a byly pro 

pořadatele značnou zatěžkávací zkouškou. Ale 

v podobných akcích jsou již dobrovolní hasiči z Janové 

zběhlí, takže je dovedou zvládat. Možná můžeme 

vzpomenout jednu z nejnáročnějších akcí, kterou se 

podařilo hasičům s výborem pro kulturu a sport obce 

Janová uspořádat v roce 2018, setkání janovských rodáků. 

Ale vraťme se do roku 2024. 

     Další velkou akcí byl Den s hasiči s účastí složek IZS, 

ale například i studentek zdravotnické školy, které 

prakticky zkoušely děti i dospělé v základech první 

pomoci. Přítomni byli i zaměstnanci vsetínské nemocnice, 

u kterých se dobrovolníci mohli přihlásit k odběrům krevní 

plazmy. Tuto akci navštívil i hejtman Zlínského kraje 

Radim Holiš. Starosta sboru vyzdvihl při této příležitosti 

zásluhy Víta Kopeckého, který oslovil řadu hasičských 

sborů, jež se následně účastnily Dne s hasiči. Samozřejmě 

poděkoval za účast na akci i jednotlivým hasičským 

sborům: SDH Nový Hrozenkov, Ústí u Vsetína, hasiči 

města Vsetín, Jasenka, Rokytnice, Lhota u Vsetína, Liptál, 

Semetín, Hošťálková, HZS Vsetín. Poděkoval samozřejmě 

i dalším zúčastněným složkám jako Policii ČR, obvodnímu 

oddělení Vsetín, vsetínské nemocnici, střední zdravotnické 

škole. Na akci se během dne přišlo podívat přes 800 

návštěvníků všech generací. 

     Mimo velké akce uskutečnili janovští hasiči rovněž 

dnes již v podstatě tradiční lampionový průvod Janovou 

s opékáním špekáčků a projížďkami na koni ve sportovním 

areálu. Akce je rok od roku navštěvována větším počtem 

občanů. Řada z nich se účastní jen průvodu s těmi 

nejmenšími, mnohdy ještě v kočárcích. Ale stále více 

účastníků se pak přesouvá na hřiště, kde pokračují 

v příjemné společenské zábavě. 
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V republikovém kole soutěže se pak umístila na 7. místě. 

Na akademickém mistrovství ČR obsadila v soutěžích 1. a 

2. místo. Taktéž dosáhla na medailové příčky, konkrétně 

na dvě stříbrné medaile, na světových hasičských hrách 

v dánském Aalborgu. Je to velká reprezentace sboru i 

obce. 

     Co se týká zásahů jednotky požární ochrany, zasahovali 

místní dobrovolní hasiči například u dvou autonehod, 

samozřejmě při povodních, kdy v noci drželi i povodňové 

hlídky, a u několika požárních poplachů s výjezdy. 

Naposledy i několik hodin před koncem roku 2024, kdy 

v domě v Janové vzplanuly komínové spaliny. 

     Vít Kopecký přednesl zprávu o činnosti mládeže a 

sportovního družstva dospělých. SDH Janová má ve svých 

řadách 12 členů do osmnácti let. Nejmladší má, jak již bylo 

řečeno, necelých pět let. Tréninky probíhají jedenkrát 

týdně ve sportovním areálu, ve zbrojnici nebo sportovní 

hale. V roce 2024 se mladí hasiči v rámci hry Plamen 

zúčastnili obvodového kola, během sezóny několika 

pohárových soutěží, závodů na 60 metrů s překážkami a 

dětských závodů TFA. Právě řada mladých hasičů se 

během sezóny účastní závodů TFA pod vedením Kláry 

Katrušákové a obětavých rodičů. 

     Soutěžní družstvo dospělých nemá tak početné 

zastoupení jako mládež a rovněž pravidelně netrénuje. 

Přesto se několikrát za rok účastní soutěží. V roce 2024 to 

bylo obvodové kolo v Kateřinicích, pohárová soutěž 

Semetínský střik nebo tradiční soutěž O pantok starosty 

okrsku č. 1. Co se janovským hasičům nepodařilo, to je 

obnovení činnosti ženského družstva. 

Činnost členů SDH Janová je opravdu bohatá, což ocenilo 

Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska, Okrsek č. 1 

Vsetín a věnovalo Děkovný list SDH Janová za aktivní 

práci s mládeží, který předal Michal Lukáš. Zároveň pro 

nepřítomnou Kláru Katrušákovou ve stejném zastoupení 

předal Děkovný list za reprezentaci v disciplínách TFA. 

Dále byli vyznamenáni v nepřítomnosti Josef Kocourek 

Věrnostní stužkou za 40 let obětavé práce v SH ČMS, 

stejné vyznamenání obdržel František Polášek za 60 let 

obětavé práce. Věrnostní medaili za 10 let obětavé práce 

dostali Michaela Eliášová a Přemysl Zmeškal.  

     V podobně pochvalném tónu mluvili i hosté ve svých 

zdravicích. Valná hromada SDH Janová jednoznačně 

potvrdila, že janovští hasiči jsou muži a ženy na svém 

místě. 

     text a foto: Radomír Dolanský 

     Podobně, a snad ještě početněji je zastoupena další 

akce janovských dobrovolných hasičů, mateřské školy a 

obce vánoční jarmark. Každoročně zde vystupují děti ze 

školky s velmi pěknými a propracovanými programy, za 

kytarového doprovodu hasičky Kláry Katrušákové občané 

zpívají koledy a známé vánoční písně, můžou si zakoupit 

ručné zhotovené výrobky mladých hasičů a rodičů s dětmi 

ze školky. Mladí hasiči je vyráběli pod vedením Kláry 

Pončíkové. Rozsvěcuje se taktéž vánoční strom vedle 

obecního úřadu. Již několik let se společně s hasiči a obcí 

občané u hasičské zbrojnice můžou rozloučit s posledním 

dnem v roce a zhlédnout ohňostroj. I na tato akce získává 

stále více na své popularitě a láká desítky občanů, kteří se 

chtějí společně setkat v posledních hodinách roku. Zde 

poděkoval starosta hasičů za podporu obci a sponzorům, 

bez kterých by se dnes takové akce na vysoké úrovni daly 

těžko uskutečnit. Zároveň poděkoval všem hasičům, 

rodičům mladých hasičů a přátelům dobrovolného sboru 

v Janové, kteří akce zajišťovali a utvářeli jejich kvalitu 

v zázemí. Jsou to nejdůležitější lidé na akci, přestože jsou 

vlastně téměř vždy v pozadí. 

     Ve sportovní oblasti jsou jednoznačně největší akcí 

SDH Janová Janovské šedesátky, dle směrnice hry Plamen 

pro mladé hasiče. Jedná se o celodenní akci, kde se 

opravdu prověří výborná připravenost samotných členů 

dobrovolného sboru z Janové opět díky početné návštěvě. 

Akce v roce 2024 se zúčastnilo přes 200 soutěžících, takže 

s rodičovskými, rodinnými, trenérskými a 

rozhodcovskými doprovody se hasiči z Janové museli 

postarat možná až o dvojnásobné množství účastníků. Zde 

je práce v zajištění hladkého průběhu soutěže ještě 

mnohem náročnější. Proto nezapomněl starosta Machalec 

tyto pomocníky jmenovat. Byla to Eva Piskláková, Jana 

Machalcová, Klára Pončíková, Irena Eliášová, Petr 

Pisklák, Karel Trlica, bratři Olšákovi a další. Zde se 

omluvil všem, které nevyjmenoval, protože všech těchto 

pomocníků je celá řada. 

     Další, a to konanou dvakrát během minulého roku, bylo 

promítání v letním kině na hřišti. Tyto akce, i když jsou 

filmovými tituly věnovány především dětem, jsou rovněž 

hojně navštěvovány.  

     Richard Machalec nezapomněl vyzdvihnout úspěchy 

Kláry Katrušákové v soutěži TFA (Toughest Firefighter 

Alive – Nejtvrdší hasič přežije), kde se jí podařilo obhájit 

prvenství ve Zlínské lize železných hasičů. 
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být aktivní a užitečný ve své práci pro myslivost a její 

tradice. Jak prohlásil za členy mysliveckého spolku, ale i 

za všechny, kdo jej znali: „V našich myslích zůstane vždy 

přítomen!“ 

     Každoroční akcí mysliveckého spolku jsou střelby na 

střelnici v Pozděchově. Vloni proběhly 27. dubna. Na 

střelnici se sešla nadpoloviční většina členské základny a 

přibližně sedm mladých adeptů z rodin myslivců, kteří 

trénovali střelbu z malorážky, aby se posléze mohli 

zúčastnit soutěže s touto zbraní. Dospělí zase trénovali 

střelbu z kulových zbraní na 50 nebo 100 metrů dle 

vlastního uvážení. Následovala soutěž střelby z brokových 

zbraní, do které se přihlásilo šest střelců. Zvítězil Zdeněk 

Šimara před Pavlem Bambuchem a Josefem 

Mikulenčákem mladším. 

     Důležitým bodem pro myslivecký spolek je záměr 

koupě chladícího zařízení, aby členové mohli především 

v letních měsících kvalitně a nezávadně uchovávat 

ulovenou zvěř. Starosta Mikulenčák zhodnotil také průběh 

největší každoroční akce pro veřejnost. Po částečném 

nezdaru konání společenské akce v roce 2023 a taktéž po 

negativních zkušenostech místních dobrovolných hasičů 

s konáním taneční zábavy, přemýšleli myslivci z Janové a 

Ústí, jaký nejlepší vzor zábavy vytvořit, aby přilákali 

široké věkové spektrum veřejnosti. Nakonec se rozhodli 

v roce 2024 uspořádat místo rockové zábavy myslivecké 

odpoledne pro děti. Mladší členové mysliveckého spolku 

připravili jednotlivé soutěže a vytvořili lovecký chodník, 

po jehož absolvování dostaly děti razítko a mohly vyrazit 

do skákací atrakce. Velký úspěch zaznamenalo vystoupení 

opravdu profesionálního sokolníka, který byl i skvělým 

rétorem a dovedl plně zaujmout děti i dospělé. Všichni 
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MYSLIVCI Z JANOVÉ A ÚSTÍ 

HODNOTILI ČINNOST UPLYNULÉHO 

ROKU 
V druhé polovině února proběhla výroční členská schůze 

Mysliveckého spolku Janová – Ústí, kde myslivci tradičně 

hodnotili svoji činnost za předchozí rok a naplánovali 

nejdůležitější akce do roku 2025. 

     Výroční členskou schůzi jako obvykle zahájil jednatel 

spolku Pavel Hloch. Přivítal celou členskou základnu a 

především hosty. Těmi byli starosta obce Ústí u Vsetína 

Zdeněk Srněnský, starosta obce Janová Jaroslav Tomanec, 

předsedkyně TJ Tatran Janová Taťána Hradová. Za SDH 

Janová přivítal Pavel Hloch Víta Kopeckého, za SDH Ústí 

u Vsetína Martina Mončeka. Speciální přivítání patřilo 

třem dámám Jiřině Machalcové, Zuzaně Mikušové a 

Jaroslavě Halašové, které doprovází spolek na jejich 

akcích a připravují myslivecké speciality na uzavřených 

setkáních, ale i pro širokou veřejnost. Poté předal slovo 

předsedovi, který přednesl zprávu předsedy Mysliveckého 

spolku Janová – Ústí. 

     Předseda Josef Mikulenčák rovněž přivítal všechny 

hosty a poděkoval oběma starostům obcí Janové i Ústí, že 

se zajímají o práci mysliveckého spolku a podporují ji, 

poděkoval i zástupcům jednotlivých složek za kvalitní 

spolupráci. V nepřítomnosti pozdravil také honce, kteří 

jsou pro myslivce velkými pomocníky. 

     Jak vzpomněl Josef Mikulenčák, hned počátkem roku 

2024 zastihla všechny myslivce velmi smutná zpráva o 

úmrtí člena a kamaráda Jaroslava Mikuše, člověka, 

kterému nebylo nikdy lhostejné fungování spolku. Jaroslav 

Mikuš se i přes zdravotní omezení vždy snažil 
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načerpali spoustu novinek, které o dravých opeřencích 

ještě neslyšeli a přitom se ještě z plna hrdla zasmáli při 

sokolníkově moderování s ostravským přízvukem. 

Lákadlem pro širokou veřejnost byla značně rozšířená 

nabídka mysliveckých specialit včetně studené kuchyně. O 

kvalitě svědčí takřka prázdné hrnce a pekáče již 

v podvečerních hodinách. K dobré náladě, ale i tanci 

zahrála Veselá 5, kapela z Lužné. Samozřejmě nikdy nelze 

vyhovět všem, takže rockeři úpěli, ale akce byla celkově 

velmi úspěšná.  

     Podle plánu činnosti na letošní rok, by si na své 

mohli přijít příznivci kvalitní, a pro někoho možná i 

říznější, muziky 7. června 2025, kdy po oslavách 

dětského dne a kácení máje večer zahraje skupina 

Vyhoď blinkr. Takže zájemci o klasické kvalitní a 

zábavné odpoledne pro děti, fajnšmekři těšící se na 

myslivecké speciality a milovníci venkovních tanečních 

zábav zapsat datum tučným písmem do kalendářů již 

dnes. 

     Dále se svou zprávou vystoupil hospodář spolku Jan 

Machalec. Připomněl, že je to již 32 let, co byla 

rozhodnutím Okresního výboru ve Vsetíně myslivcům 

uznána honitba s názvem Janová – Ústí o výměře 1 442 ha. 

Jako negativum vzpomněl stále neschválený zákon o 

myslivosti, do kterého navíc mluví mnoho naprostých 

laiků, kteří absolutně nerozumí zvěři a myslivosti a 

navrhují zcela neakceptovatelná omezení. Je to, bohužel, 

nemoc dnešní doby, kdy všichni mluví do všeho a jsou 

odborníci na vše. Výsledek pak vypadá, jak vypadá. Co se 

týká zpřísnění držení zbraní, což v jiné části výroční 

členské schůze podrobně rozebral Ivo Zgarba, a to včetně 

mysliveckých, dovoluje ministerstvo mluvit do odborné 

debaty například i pacifistům, kteří by nejraději zakázali 

všechny zbraně, nebo politiky, jež se chtějí zalíbit svým 

podporovatelům a vymýšlejí, podobně jako u zákona o 

myslivosti, zcela nesmyslná omezení.  Aby byl zákon 

opravdu kvalitní, musí jej tvořit odborníci. U zbraní pro 

myslivost samozřejmě odborníci na myslivost. 

Hospodář ještě zhodnotil kvalitní připravenost 

jednotlivých položek k dokrmování zvěře, přestože 

poslední roky bývá sněhová pokrývka krátká nebo žádná. 

Nedaří se však plnit plán odlovu. A právě jeden z návrhů 

zákona o myslivosti mají být až likvidační pokuty při 

neplnění odlovu.  

     Pozitivní zprávu, která se poslouchala přítomným 

členům velmi dobře, přednesl pokladník spolku Karel 

Halaš a následovala zpráva kontrolní komise přednesená 

Richardem Machalcem. Důležitou informaci připomněl 

 

ještě Pavel Hloch, kdy má v září proběhnout volební 

členská schůze, kdy současnému výboru končí mandát.  

     V diskusi pozdravili výroční schůzi starostové obou 

obcí, kteří se vyjádřili k činnosti Mysliveckého spolku 

Janová – Ústí velmi kladně. Oba ujistili členy 

mysliveckého spolku, že podpora obcí myslivosti bude 

pokračovat i v budoucnu, a pokud bude potřeba, ať se 

neváhají na vedení obrátit. Své zdravice přednesli také 

zástupci pozvaných složek. Jako každý rok uzavřel 

oficiální část slavnostní přípitek společně s popěvkem 

Lovu zdar! 

     text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

VALNÁ HROMADA TJ TATRAN 

JANOVÁ 
Na začátku března uspořádali sportovci z Janové valnou 

hromadu hodnotící loňskou činnost. Jednalo se o první rok 

existence tělovýchovné jednoty po převodu majetku do 

rukou obce, tedy rok, kdy se mohli začít věnovat sportu a 

nikoliv boji o finanční přežití. 

     Nejpočetnější složka v Janové dokázala téměř zcela 

zaplnit sál místní Penzion Kavárny. Hlavního slova se 

ujala předsedkyně TJ Tatran Janová Taťána Hradová, která 

rovněž plnila roli jednatelky valné hromady. Tím prvním a 

příjemným úkolem bylo přivítání hostů. Jako prvního 

hosta přivítala předsedkyně TJ prvního občana Janové 

starostu Jaroslava Tomance. Za obec a pro sportovce, ale i 

pro všechny občany využívající sportovní halu a venkovní 

areál, taktéž důležitou osobu pro sportovce, správce 

sportoviště Radka Trčálka. Za SDH Janová přivítala Víta 

Kopeckého, za oddíl kopané trenéra Romana Fluksu.  

  

 



  



  

     Smutnou zprávou byla vzpomínka na Františka Poláška, 

dlouholetého člena a sportovce TJ Tatran Janová, který 

hrával za Janovou fotbal i hokej a později se stal součástí 

týmu budujícího zázemí tělovýchovné jednoty v obci. 

Tichou vzpomínku mu věnovali všichni přítomní. 

Dle sdělení předsedkyně TJ Tatran Janová ke dni 31. 12. 

2024 evidovala 97 členů ve svých řadách. Členskou 

základnu zastupuje devítičlenný výbor ve složení: 

předsedkyně Taťána Hradová, místopředseda Bronislav 

Soukup, členové Josef Holec, Jaromír Zbranek, Miroslava 

Světlíková, Jiří Zajíc, Karla Vašťáková, Štěpán Řepka a 

předseda oddílu kopané Ivo hrtáň. Podle vyjádření 

předsedkyně Hradové všechna naplánovaná předsevzetí 

nebyla splněna, některé jen částečně a další se plní 

průběžně.  

     Což vyplynulo i z pozdější diskuse, kdy se rozebíralo, 

proč se neuskutečnil například tradiční Memoriál Antonína 

Soukupa. I když na mistrovská utkání a bohužel ani na 

Memoriál si zatím mnoho fanoušků cestu nenašlo, přes 

zlepšování výkonů nebo atraktivity, neznamená to, že by 

členskou základnu nezajímaly důvody zrušení akce, které 

nebylo už v roce 2024 přijato řadou členů s nadšením. 

Důvod byl v podstatě jednoznačný a v dané chvíli 

neřešitelný. Nepodařilo se zajistit dostatečný počet 

mužstev, protože v okolí probíhaly řada jiných pohárů, 

memoriálů a soutěží, kdy všechna oslovená mužstva dala 

přednost konkurenčním akcím. Takže s jedním domácím 

mužstvem jaksi opravdu nemělo smysl pořádat akci. 

Můžeme se jen domnívat, jaké byly důvody. Je pravda, že 

atraktivita Memoriálu v letech předchozích dost klesala a 

jeden ročník nového a úspěšného formátu soutěže nestačil 

obnovit důvěru ostatních klubů. Mohl to však být i tristní 

stav fotbalové plochy, která se pomalu mění ve zvlněnou 

krajinu. Při všech těchto negativech zůstává pozitivem 

alespoň ta skutečnost, že se členové klubu kopané, ale i 

výboru TJ opravdu snažili akci uskutečnit. Zde problém 

opravdu nebyl! Tak doufejme, že snad letošní ročník 

Memoriálu Antonína Soukupa proběhne, ať již v azylu ve 

Zděchově, nebo jak naznačil v pozdější diskusi trenér 

kopané Roman Fluksa, kdyby se hrál opět formát malé 

kopané, tak by snad šel použít i místní pažit. 

     Na druhou stranu se členům TJ Tatran Janová podařilo 

zajistit přípravu a obsluhu při velkých společenských akcích 

vsetínských firem, které se právě díky osvědčené spolupráci 

se sehranou partou janovských sportovců každoročně 

vracejí a dostávají požadované služby na klíč. V kulturní 

oblasti tělovýchovná jednota uspořádala tradiční hodové 

vodění barana, do kterého se zapojili i někteří členové 

fotbalové jedenáctky s několika rodinnými příslušníky. 

Obstarali si výborné, valašsky řečeno neohleděné maškarní 

oblečení, takže i pohled na masky byl nově osvěžující. Je 

nutné připomenout, že sportovci pořádali odložené vodění 

barana z důvodu povodní. Proto existovaly značné obavy, 

že ze strany občanů bude o akci malý zájem, poněvadž 

hodová setkání rodin proběhla o týden dříve bez ohledu na 

povodně. Naštěstí, a díky za to, v Janové je pořád ještě 

dostatečné množství lidu, který rád udržuje tradice, a tito 

lidé přivítali chasu, jak se patří. Je milé, že do tradic se 

zapojují i někteří noví občané Janové, kteří se s tímto stylem 

hodové oslavy ještě nesetkali. 

     Docela podstatná část jednání byla věnována agresorovi, 

který již řadu let podrývá akceschopnost fotbalistů a 

způsobuje deprese taky výboru a dnes vlastně už i obci jako 

majiteli hřiště. Zatím žádná akce typu Zničit krtka! nevedla 

k úspěchu. V boji proti nepříteli se spojili fotbalisté 

s ostatními členy tělovýchovné jednoty, na pomoc přijely i 

speciální firmy údajně vyzbrojené posledními hity pro 

likvidaci slepých, ale pořádně 
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rozsahu jako s dotací, obec provedla ve vlastní režii. Slovo 

nejnutnější zde však pořád představuje investici řádově ve 

vyšších statisících korun. Jen tvorba kvalitního podloží, což 

je základ všeho, představuje, mimo jiné, například navezení 

stovek tun písku. 

     Již několik let na valné hromadě sportovců seznamují 

přítomné se svou činností také místní turisté. Přestože, jak 

podotkla předsedkyně Hradová, nejsou turisté součástí TJ 

Tatran Janová, pomineme-li, že i tak je řada turistů členy 

jednoty, přesto má jejich činnost k zdravému pohybu a 

sportu více než blízko. Zprávu přednesla dlouholetá 

nejdůležitější postava této oficiálně nikde neevidované 

party, taky nikdy nikým nevolená a přesto všemi opakovaně 

proklamovaná jako hlavní viník všeho, co turismus 

v Janové znamená, Zdenka Chudějová. Sic s přibývajícím 

věkem a zdravotními problémy, už to není tolik akcí, tak 

náročné vycházky jako před lety, ale ani ona se svým 

manželem, ani nejvěrnější jádro turistů doplňované velmi 

často zájemci z řad mladších generací, nedovedou říct 

konec a zpráva o činnosti byla i letos obsáhlá. Přibývá akcí 

s účastí na přednáškách. Například v březnu 2024 se turisté 

zúčastnili přednášky ikony českého bylinkářství Mgr. 

Jarmily Podhorné, která je v době, kdy nás farmaceutické 

molochy zasypávají tunami „patáčků“ s kdoví jakou, jestli 

vůbec jakou účinností, je tato žena a její firma malým 

zázrakem. Proběhl asi již opravdu poslední čaj o páté, z tak 

oblíbené několikaleté kratochvíle. Proto měl taky přívlastek 

Vzpomínkový. Z programu turistů nezmizelo ani 

odemykání studánek s Beskydošem, kterého se účastní i 

mnoho mladých rodičů i s dětmi. Ve školce turisté 

každoročně přicházejí jako Mikuláš a jeho parta potěšit děti. 

Prostě turisté pořád v Janové fungují a dveře na své akce 

mají otevřené pro kohokoliv bez předběžného dovolení. 

     Na valné hromadě sportovců bylo příjemným zjištěním, 

že se řada členů o dění opravdu zajímá, a to členové napříč 

generacemi, což vyplynulo z diskuse, která nebyla vždy jen 

jásavá. Ale právě taková má diskuse být, aby se na dění 

dívala kriticky a za účasti členské základny a nejen před 

výborem TJ nebo dokonce někde za rohem. Tak snad se na 

podzim rozjede velká akce pro sport v Janové, obnova hrací 

plochy. 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

otravných hřišťokazů. Nicméně žádné důmyslné zbraně 

dodnes nedokázaly zlikvidovat speciální záškodnické 

komando, a tak nakonec zůstávají jako nejúčinnější zbraň 

hrábě při rozhrabávání krtinců po každém útoku z hlubin 

země. Náladu moc nepozdvihlo ani tvrzení trenéra 

fotbalistů Romana Fluksy, který prohlásil, že se nemusí 

jednat o celou armádu narušitelů, ale může jít o tři čtyři 

zkušené narušitele. Snad tedy pomůže plánovaná celková 

rekonstrukce hrací plochy. 

     Důležitým, a na rozdíl od krtka mnohem 

optimističtějším příspěvkem, byla zpráva o janovské 

kopané, kterou přednesl trenér fotbalistů TJ Tatran Janová 

Roman Fluksa. Poněvadž nastoupil do této pozice až po 

valné hromadě 2024, mnozí jej viděli poprvé, takže krátce 

představil sebe a především svoji sportovní kariéru. Roman 

Fluksa nastoupil k týmu, který v předešlé sezóně skončil na 

posledním místě tabulky s pouhými dvěma body. Tedy 

prvním a zásadním úkolem bylo odlepit se ze samotného 

dna, a to s týmem, který zůstal nezměněn. Jediné možné 

změny tehdy mohly být nanejvýš odchody. Zde poděkoval 

trenér starostovi obce Jaroslavu Tomancovi a členům klubu 

za podporu, díky které se podařil kus dobré práce. Během 

jarní a podzimní části odehráli fotbalisté celkem 19 zápasů, 

v kterých vybojovali neuvěřitelných 27 bodů, což asi čekal 

málokdo i z těch nejoptimističtějších členů tělovýchovné 

jednoty, kteří ještě nezlomili nad janovským fotbalem hůl. 

Roman Fluksa zdůraznil, že tento nebývalý pokrok 

dokázalo, jak již bylo řečeno, původní mužstvo, které 

skončilo v předešlé sezóně s pouhými dvěma body. 

Dokázali to bez hráčských posil! Co již trenér neřekl, ale je 

to snad jasné úplně každému, že to je z velké části zásluha 

právě jeho a chemie, kterou dovedl mezi trenérem a 

mužstvem vytvořit. To určitě zaslouží poklonu pro trenéra 

a samozřejmě i pro hráče. Přes tento úspěch Roman Fluksa 

uvedl, že bude nutné mužstvo posílit alespoň o tři hráče. A 

nejdůležitější bude samozřejmě neusnout na vavřínech. 

     Velkým tématem valné hromady byl stav herní plochy 

místního hřiště. Zvlnění povrchu dosáhlo takové míry 

(nejedná se o centimetry, ale místy až o desítky centimetrů), 

že z důvodu bezpečnosti hráčů v Janové odmítají hrát 

hostující kluby, proto si janovští fotbalisté vyjednali 

prozatimní azyl ve Zděchově. Jak v diskusi přiblížil rovněž 

starosta obce, má obec podanou žádost o dotaci na 

revitalizaci plochy i se systémem zavlažování. I kdyby obec 

dotaci nezískala, rozhodlo zastupitelstvo, že by tak či tak 

nejnutnější obnovu, nikoliv v takovém 



  

i pro obec. Vzápětí již pozval na improvizované pódium 

děti z místní mateřské školy, které také již tradičně chodí 

pobavit babičky a dědečky svými scénkami, říkankami a 

tanečky. 

     Hereckou školkovou společnost představila ředitelka 

Martina Borsíková Ďurinová s učitelkou Alenou 

Gavendovou. Rovněž za všechny přivítala přítomné. A pak 

už se děti vrhly do nachystaných scének. Zahrály ve vlastní 

úpravě pohádku na motivy písničky Pec nám spadla, kde 

starou pec nenápadně shodily a pak tvrdily, že nám pec 

spadla. Protože pecař nebyl doma, dědeček nelenil, 

rozmlátil zbytky pece obrovským kladivem a několika 

dalšími údery dovedl postavit novou. 

     Babička výskala radostí, a že když je dědeček tak 

šikovný, mohli by společně vytrhnout i řepu. Takže trhala 

skoro celá školka. Děti si zahrály i na kočky a kocoury, 

učitelka Gavendová s obrovskou lupou pátrala po kočičích 

blechách jako detektiv Sherlock Holmes. Ovšem jedna jí 

přece jen utekla do publika. Smáli se všichni v sále, rodiče 

byli ze svých dětí nadšení a potlesk stíhal 

OBEC JANOVÁ PŘIPRAVILA PRO SVÉ 

SENIORY PŘÍJEMNÉ POSEZENÍ 
 

Posezení se seniory, jako poděkování těm, kteří se podíleli 

na rozvoji obce třeba jen tím, že zde žili a vychovávali další 

generace. Další byli zase činní v různých oblastech života 

obce. Tato posezení měla své místo v životě obce již 

spoustu let před rokem 1989 a lidé se tehdy bavili úplně 

stejně jako dnes, ať už na zdi viselo jakékoliv motto. 

     Před lety se zástupci obce Janová opět vrátili k tomuto 

setkávání s generacemi, které již pro společnost respektive 

obec svůj díl práce odvedly, aby jim alespoň trochu 

vyjádřili svou poctu za celoživotní práci a život.  

V současnosti už k tomu nejsou nutné nějaké povinné 

projevy, kterých si stejně užíváme všude jinde až nadmíru. 

A tak seniory velmi krátce přivítal místostarosta obce a 

předseda výboru pro kulturu a sport Richard Machalec. 

Právě on přítomným janovským seniorům poděkoval za 

léta, která věnovali životu v obci a mnozí 

JANOVSKÉ LISTY          strana 16 



  

JANOVSKÉ LISTY          strana 17 

 

potlesk. Za všechnu tu rozjařenou radost si děti vysloužily 

velký pytel sladkostí, a jak putoval do rukou paní učitelky, 

otáčely se jejich hlavy jako na tenise při zpomaleném 

záběru, jen aby se náhodou jejich odměna neztratila. 

     Protože bylo setkání se seniory den před mezinárodním 

svátkem žen, poprosil předseda výboru Richard Machalec 

děti, aby mu pomohly rozdat všem ženám a dívkám v sále 

růžičky. Děti se samozřejmě nejdříve rozběhly za svými 

maminkami, takže bylo velké objímání a pusinkování, a 

možná proto, že některým dětem bylo dědečků líto, chtěly 

podarovat i je. Byly to hezké, milé a úsměvné chvíle. 

     Jakmile se děti vydaly průvodem ze sálu mezi stoly 

provázené potleskem, nastoupil JIŽ před diváky vzácný 

host, kterého řada přítomných znala z loňského setkání. 

Byl to harmonikář David Dorňák z Vizovic. Seniorům se 

velmi líbil, tak proč vymýšlet něco nového, když 

osvědčená kvalita funguje, a navíc je žádaná. David rozjel 

zábavu hned zpočátku naplno a se stejnou vervou se 

k němu přidávali zpěvem i jednotlivci z publika. Co 

skladba, to víc a více zpívajících. Nálada byla báječná, 

uvolněná, dlouholetí kamarádi a přátelé, kteří se v mnoha 

případech znají od útlého dětství, si toho měli tolik co 

vyprávět… Obec a školka opět připravili pro své starší 

občany pěkné pozdní odpoledne. Možná v poslední době 

vládne ve společnosti snaha zásluhy předchozích generací 

devalvovat. V Janové to však neplatí, a to je dobře! 

       text a foto: Radomír Dolanský 

 

VELKÝ BLÁZNIVÝ KARNEVAL 

S MIMONI 
Po roce opět přišel den velké zábavy pro děti z Janové i 

širokého okolí. Obec společně s hasiči uspořádala 

každoroční festival tentokrát bláznivý a navíc s Mimoni, 

kteří asi to celé bláznění zavinili. Celá část obce před 

mostem a kolem sportovní haly byla před druhou hodinou 

zaplněna automobily jako ve dnech, kdy se zde pořádají 

velké letní akce. 

     Velký karneval s Mimoni začínal ve 14:00 hodin a od té 

chvíle začal odpočet 180 minut naplněných zábavou pro 

děti. Celou velkou show přivezla do Janové z Brna zábavná 

společnost pro děti Wikiho svět, která má spoustu různých 

srandovních programů. V Janové, jak již bylo zmíněno, 

vystoupili kamarádi ten den s Mimoni. Hned od začátku se 

rozezněla sportovní halou hudba, na pódiu se objevil 

kamarád Wiki a pozdravil všechny děti. Mezi plnou halu 

hostů přišel Mimoň Stuart a později dokonce Mimoňka. Pak 

už se Stuartem vůbec nebyla řeč, protože se celou dobu točil 

kolem růžové Mimoňky. 

     Nakonec se nechal Stuart přemluvit, aby se svou 

mimoňskou holkou udělal s dětmi vláček a provedl děti přes 

celou halu v dlouhém, předlouhém zástupu všech 
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i tatínky s maminkami. To proto, aby je v závěru mohli 

ocenit podle svého výběru jako nejzajímavější masky a 

rodiče. Takže se samozřejmě všichni natlačili před pódium 

a s obrovským napětím čekali, kdo budou ti šťastlivci. Kdo 

nedostal žádný dárek od Wikiho a jeho kamarádů, mohl 

ještě vsadit na hasiče z Janové, kteří s moc hodnými 

kamarády sponzory losovali čísla vstupenek, a tak další 

početná řada dětí získala krásné dárky. Nakonec si úplně 

všichni mohli nabrat třeba sladké drobnosti, takže nikdo 

neodešel s prázdnou. 

     Že si janovský karneval chválí děti i rodiče z Janové i 

širokého okolí, to slyší pořádající hasiči a zástupci obce 

v přímém přenose od návštěvníků. Ale když se dočtou o 

chvále až z daleké Kroměříže, potěší takové řádky 

dvojnásob. Pravděpodobně maminka velké šelmy psovité, 

nepřehlédnutelné masky mezi maskami, napsala na 

facebook Wikiho světa a my zde velmi rádi tuto chválu 

přetiskujeme. 

„Moc děkujeme za úžasný program a nádherný 

karneval pro děti. Byli jste naprosto báječní! Udělali 

možných masek. Vyjmenovat všechny by zabralo spoustu 

místa, ale určitě zaujal například jezdec na 

Tyrannosaurovi. Naprosto úžasná byla zvláštní a těžko 

definovatelná šelma psovitá, která do Janové přijela 

dokonce až od Kroměříže. Tak slavný je janovský 

karneval, což je báječnou zprávou pro všechny pořadatele. 

Samozřejmě nechyběla spousta princezen, berušek, bílá 

paní, Harry Potterové, Shrek, policisté, Chase z tlapkové 

patroly, Spidermani, čarodějnice, příšery a strašidla, piráti 

a pirátky…  

     Prostě zástupy postaviček z pohádek, fantasy příběhů 

nebo dobrodružných filmů o hrdinech. Celá nebo skoro 

celá fronta bytostí si trpělivě vystála frontu, aby se mohli 

vyfotit s Mimoni. A kdo chtěl ještě své vlastní a zvláštní 

foto mohl zajít do fotokoutku za Honzou Rohlíkem, kde 

mu vyfotili a zrovna vytiskli vzpomínkové foto 

z karnevalu. 

Děti navštívil rovněž ztřeštěný banán nebo usměvavá 

slečna v duhové sukýnce. Tančili, skotačili, pouštěli na 

děti bublinky a nenápadně si prohlíželi masky, ale 



  

JANOVSKÉ LISTY          strana 19 

jsme si za Vámi výlet až od Kroměříže a vůbec 

nelitujeme!!! Stálo to za to. Nejlepší a nejhezčí karneval, 

na kterém jsme letos byli. Jen tak dál a držíme palečky, 

ať se vám daří i nadále.“ 

     Nádherná poklona je sice napsána na stránkách Wikiho 

světa, ale určitě patří i janovským dobrovolným hasičům, 

jejich pomocníkům vše dirigujícím ze zákulisí, i samotné 

obci Janová. A že někdo přijede na karneval do Janové až 

z Kroměříže – jakou větší pochvalu byste si ještě dovedli 

představit? 

      text a foto: Radomír Dolanský 

 

 

III. HASIČSKÝ PLES V JANOVÉ 
Po odpoledním reji několika vyšších desítek dětí nastal rej 

pořadatelů za zavřenými dveřmi, kdy museli během 

přibližně dvou hodin převléci halu pro večerní rej 

dospělých. Sice prodleva mezi koncem karnevalu a 

začátkem plesu byla tříhodinová, ale i samotní pořadatelé  

 

museli projít očistou a převlékáním kabátů, tentokrát velmi 

žádaném. 

     Hned na samotném počátku se nabízí hádanka pro 

všechny čtenáře Janovských listů: „Víte, jak se pozná 

nejúspěšnější ples?“ Přesně, jako ten v Janové, který nebyl 

plakátovaný nebo spíše pokus o plakátování zanikl asi stejně 

rychle, jako vznikl. Protože byl vyprodaný ihned po zahájení 

prodeje. Samozřejmě se dá předpokládat, že řada 

neúspěšných žadatelů neměla v dané chvíli asi 

nejpříjemnější náladu a možná někteří vymýšleli i různé 

konspirační teorie, ale tak to prostě bývá. Známe mnoho 

příkladů, kdy vstupenky na žádané akce zmizí jako 

mávnutím kouzelného proutku. 

     A přesně to se stalo III. hasičskému plesu v Janové, jak 

už název napovídá, pořádaném dobrovolnými hasiči z 

Janové. Stačily tři roky a zúčastnit se, je dnes prestižní 

záležitostí. Ples má docela velkou výhodu v tom, že je jeden 

z posledních, ne-li úplně poslední v dlouhé šňůře plesové 

sezóny. Dle postních zákonitostí se konal vlastně 



  

záhy dopaden, ještě než se dostal do poloviny sálu. Takže i 

takové trable musí řešit kapela, aby mohla dělat radost 

lidem. 

     Poklonou pro janovské hasiče byla návštěva početné 

výpravy kolegů ze základny SDH Rokytnice. Místní 

dobrovolníci asi museli uspořádat veřejný mítink, aby si 

lidé nehráli se sirkami, protože jednotka odjíždí na exkurzi 

ke kolegům, kde budou nacvičovat speciální zásahové a 

hasební postupy. Rovněž se objevili hasiči a hasičky z Ústí 

u Vsetína. Holt hasičský ples v Janové bylo zapotřebí 

podpořit. 

     Letos nebyl hasičský ples jen o plesání. Brzy po začátku 

zhasla světla a na parketu se objevila drobná dívka se svítící 

hůlkou. Michaela Jančíková z Vizovic, která předvedla 

přítomným, co že je to vlastně twirling dance. Jedná se o 

druh sportovního tance, který je kombinací mažoretek, 

gymnastiky a baletu. Takže nesmírně náročný umělecký 

sport, v kterém Michaela Jančíková reprezentovala Českou 

republiku na MS Evropy i světa již ve dvanácti letech. Jejím 

učitelem byl i mistr 

již deset dní po začátku půstu. Snad tradice odpustí, ale 

v Janové se na plese určitě nikdo nepostil, ba naopak. 

     Vysoce kvalitní organizaci pořadatelů, která má rovněž 

nemalou zásluhu na návštěvnosti, jsme již zmínili. Další 

super kvalitou a jistotou i do budoucna, protože hasiči 

nemají potřebu měnit něco, co funguje, je kapela Variant 

rock. Tato parta s výbornou zpěvačkou Janou Lukášovou, 

klávesistou Liborem Matochou, kytaristou a zpěvákem 

Karlem Bučkem a sólovým kytaristou Milanem 

Šenkeříkem, jsou opravdu hudební perfekcionisti 

přinášející mezi tanečníky dokonalou radost z hudby. A i 

když ohlásil Libor Matocha odchod, Variant rock získal 

rovnocenou náhradu ve zlínském hudebníkovi Luboši 

Slovákovi, tak příští rok zase na plese s touto kapelou. 

     Tragikomickou situaci zažila zpěvačka, která dostala od 

rodičů ultimátum. Buď vezme na ples psa, nebo taky 

nepůjde nikam. Ples proběhl, Jana Lukášová tam byla, 

takže výsledek ultimáta je jasný. Pes byl dobře hlídaný, 

a i když se snažil několikrát utéct ze zákulisí, byl vždy 
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filmu, k citům, které zde prožívala kontroverzní a přece až 

neskutečná dvojice protagonistů. A takové zázraky se 

muzikantům dařily za večer opakovaně. 

     Na plese v Janové vládla tak krásná symbióza, že i 

muzikanti vzkazují poklonu pořadatelům za neskutečnou 

pozornost, ale především děkují všem hostům, kteří dovedli 

vytvořit velmi příjemnou atmosféru i na posledním plese 

sezóny pro skupinu Variant rock. 

      text a foto: Radomír Dolanský 

 

LEDEN 
Vánoční prázdniny byly dlouhé a setkání po nich krásné, 

upřímně radostné, jak ze strany dětí, tak ze strany učitelek. 

     Nový rok jsme ve školce přivítali krásnou lednovou 

tradicí, Třemi králi. Nejenom povídáním, ale i zpěvem a 

obchůzkou ve školce vytvořených příbytků. S korunami na 

hlavách jsme vykročili vstříc novým zážitkům a do období 

masopustu se přehoupli v radosti a spokojenosti. 

     Lednové dny dětem zpříjemňovaly hry s novými 

hračkami, které do školky donesl Ježíšek. Dárečky si děti 

zasloužily a čeká je s nimi nejenom spousta zábavy, ale i 

vzdělávání, jak jinak než hrou. 

     V první půlce ledna nám počasí dopřálo sněhovou 

nadílku, a tak bylo nasnadě vzít lopaty a užít si veselého 

dovádění na kopci. Dodržování pravidel bezpečnosti při 

pohybu na svahu je neméně důležité, stejně jako při pohybu 

po komunikaci. To všichni víme, a i v zápalu radovánek se 

snažíme na to myslet. Stavění sněhuláků, které patří k 

oblíbeným aktivitám venku, jsme taky neodolali a školní 

zahradu nám, po dobu kralování paní Zimy, zpestřila celá 

sněhulákovic rodinka. 

     Sníh jsme si užívali dosyta a doufáme, že ještě dlouho 

užívat budeme. 

    text: Alena Gavendová, foto: Daniela Jurajdová 

světa v twirlingu Pascal Dumas z Barcelony. V minulém 

roce si do Vizovic přivezla dvě stříbrné medaile 

z mistrovství republiky, čímž si zajistila účast v Poháru 

národů v italském Turíně, který proběhne letos. Její výkony 

při vystoupení diváci opakovaně odměňovali potleskem. 

Janovští hasiči přišli s opravdu výjimečným osvěžením 

programu. 

     Po několika rundách výborné muziky a tance, kdy 

nálada gradovala od jedné skladbě k druhé a lidé se opravdu 

výborně bavili, dostalo se na řadu další neokoukané 

programové vyrušení. Na scénu nastoupil barman ze 

společnosti Barmani Zlín Jakub Orel, kterého doprovázel 

mezi regionálními fotbalisty dobře známý Martin Štrbík, 

rovněž specialista ve zmíněném oboru. Jakub Orel pozval 

před svůj mobilní bar především ženy, které se postavily do 

půlkruhu a s napětím očekávaly, co se bude dít. A opravdu 

se dělo. Jakub rozjel show stylově v hasičském dress codu, 

který posléze odhodil, a vzduchem začaly poletovat láhve, 

tekutiny tekly skoro do kopce, navzdory fyzikálním 

zákonům, a obecenstvo začalo šílet. I distingované dámy, 

které zpočátku jemně tleskaly, začaly po chvíli vykřikovat 

onen klasický český pokřik: „WOW!“ Mobily žen 

zaznamenávaly dění na plné obrátky a manželé a partneři 

byli v té chvíli zapomenuti. A co teprve, když Jakub Orel 

se svým kolegou Martinem Štrbíkem začali mezi nadšené 

divačky roznášet nádherně zbarvené koktejly? Barmani 

Zlín se opravdu líbili. 

     Kvalita kapely a zpěváků se projevovala v řadě skladeb, 

které zazněly během večera a blížícího se rána, opakovaně. 

Ale když zazněla skladba Shallow z filmu Zrodila se 

hvězda, mimochodem z filmu, který na celém světě utržil 

436 233 122 $, stalo se něco úžasného. Skupina Variant 

rock a především Jana Lukášová dokázali kvalitou 

přednesu všechny přítomné dostat přímo do děje 



  

JANOVSKÉ LISTY          strana 23 

BUDE ZIMA, BUDE MRÁZ, KAM SE 

PTÁČKU, KAM SCHOVÁŠ 
Starost o ptáčky v zimním čase nás motivovala k výrobě 

krmítka. Není to ale krmítko ledajaké! Jak se nápad zrodil 

a postupně vznikal, vám teď popíšu. 

     V zimním čase svá těla zásobujeme vitamíny možná o 

něco víc než v jiných ročních obdobích. I v naší školce je 

tomu tak. Ne vždy nám ovoce chutná v pevném stavu, proto 

jsme se jednoho dne rozhodli si z něho udělat lahodný 

nápoj. Pomeranče jsme rozkrojili napůl a na odšťavňovači 

jsme otáčením tam a zpátky získali vitamínovou bombu. 

Samozřejmě, že nechyběla odměrka, která nám prozradila, 

kdo kolik dobroty si do svého hrníčku vymačkal. Nejenom, 

že tím děti prospěly svému zdraví, ale nastartovala se v nich 

i jejich přirozená soutěživost a důslednost. Vymačkané 

půlky pomerančů si necháváme k dalšímu tvoření. Krájení 

pomerančů nožem jsme venku vystřídali za řezání větví 

pilkou. Sněhulákovic rodinka, která nám zkrášlovala školní 

zahradu, potřebovala větvičky na dozdobení. A co se 

zbytkem? 

Nařezali jsme si je na kratší klacíky, které, jak jinak, než 

že si necháváme k dalšímu tvoření. 

     Povídáním o ptáčcích v zimě a o sypání semínek do 

krmítek nám vnuklo myšlenku si takové krmítko vyrobit. 

Na řadu tak přišly zbytky z pomerančů a nařezané klacíky 

s přivázaným provázkem. Ten děti pomerančovou kůrou 

provlekly a zajistily tak uchycení krmítka. Teď už jenom s 

rozehřátou želatinou smíchat semínka, lžící krmítko 

naplnit, nechat zatuhnout a máme hotovo. 

Každý den, kdy jsme ve školce, chodíme krmítko 

kontrolovat. Co myslíte, našli ho ptáčci? 

      text: Alena Gavendová, foto: Alena Jurajdová 

 

KDO V TOMTO STAVENÍ BÝVÁ, AŤ 

ZDRAVÍM OPLÝVÁ 
Kdo v tomto stavení pracuje, ať práce ho naplňuje... 

Masopustní období začínající po Třech králích a končící 

Popeleční středou, nás motivovalo opět po roce vyjít do 

ulic a jednu z jeho součástí, masopustní rej masek, si užít 
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dosyta se vším všudy. Posilněni masopustními koblihami 

vyrážíme. 
     Škrabošky, paruky, rohy a spousta dalších převleků nás 

změnila téměř k nepoznání. Za bubnování, hlasitého řinčení 

činelů, řehtání řehtaček a zpěvu veselých písní, jsme se 

vydali popřát pevné zdraví a životní pohodu do stavení v 

obci, ve kterých se lidé nejenom schází, ale i pracují pro 

dobro jiných. Kde byl k tomu prostor, mohli si s námi lidé 

na melodii písničky Komáři se ženili, na utvrzení přání i 

zatančit.  

     Navštívili jsme nejenom naši milou paní knihovnici a 

pana starostu, ale i další zaměstnance OÚ, prádelny, 

obchodu, kavárny a v neposlední řadě i naše milé z MŠ, 

kuchaře Honzu a paní Markétku Spurnou, s nimiž jsme 

masopustní průvod a dopoledne prožité v radosti a veselí 

hezky ukončili. 
     Tradice by měly být nedílnou součástí nás všech. Je nám 

radostí se těm nejmenším jakýmkoli způsobem přiblížit a 

zároveň je s nimi i prožít. 
     Děkujeme tímto všem za krásné přijetí, ovocné mlsky, 

udělali čas a ukázali tak našim nejmenším, že i úsměv na 

tváři může být potěšením a odměnou zároveň. Chvilka 

zpěvu a držení se za ruce v kruhu tak může někdy znamenat 

víc, než by si člověk mohl myslet. 

text: Alena Gavendová, foto: Martina Borsíková, Alena 

Gavendová 

 

DEN PLNÝ TANCE A VESELÍ 
Úterý 28. 1. 2025 by byl den jako každý jiný, kdyby ve 

školce místo paní učitelky nevítal skotačivý růžový králíček 

žirafu, pejska, Sněhurky, Spidermany, čerta a záchranáře 

společně s policistou či motýlími vílami a Elsami, místo 

dětí. 

Ano, jak už asi tušíte, byl to den maškarní! 

     Od samého rána jsme se nezastavili. Veselé písničky nás 

nabádaly k tanci a skotačení. Soutěže za pomoci berušky 

pak probíhaly za hlasitého jásotu a povzbuzování. 

Závěrečná promenáda po červeném koberci pod taktovkou 

Šeherezády, byla za bouřlivého potlesku vždy odměněna 

medailí nejenom za kostým, ale i za účast samotnou. 

     S pohádkovým obědem od našeho pana kuchaře Honzy 

jsme si se spokojenými bříšky poslechli nekonečný příběh 

od chytré princezny, který ukončil karneval, ne však dny 

plné tance a veselí. 

     Děkujeme tímto rodičům, že dopřáli svým dětem užít si 

v maskách karneval plnými doušky. 

        text: Alena Gavendová, foto: Markéta Spurná 

 



  

 



  

NA HROMNICE O HODINU VÍCE 
Prodlužuje se den. Venku nacházíme sněženky, první 

poslíčky jara. Každý den posloucháme s nastraženýma 

ušima, jestli uslyšíme zpívat skřivánka, který k symbolům 

přicházejícího jarního období taky neodmyslitelně patří. 

     Začátek nového měsíce prožíváme ve znamení 

Hromnic. Vzhledem k tomu, že jsme školka s 

enviromentálním zaměřením, vyrobíme si svíčky 

hromničky, jak jinak než ze zbytků svíček, které děti 

donesly z domu. Jako formičky posloužily papírové ruličky 

od potravinové fólie a kelímky od smetánek do kávy. 

Jediné, co jsme koupili, byly knoty. 
     Krájení vosku na malé kousky si každý mohl pod 

dozorem učitelky vyzkoušet. Všichni jsme se shodli, že to 

nebylo jednoduché, jak by se na první pohled mohlo zdát. 

Ve vodní lázni jsme vosk roztopili a mohli ho přelévat do 

forem. To už ale byla práce jenom pro paní učitelku, ovšem 

pod ostražitým a zvídavým dohledem dětí. Po vytvrdnutí a 

vyloupnutí z papírové formy přišlo na řadu zdobení svíček. 

Fantazii se meze nekladly, a tak jsme dali možnost 

vzniknout originálním hromničkám, které podle pověry 

ochrání nejenom domy před hromy a vichřicí, ale i zvířata 

a nás samotné před nemocemi. 
     Milujeme recyklaci. Tvořit a vidět, jak z věcí, které by 

skončily v popelnici, může vzniknout něco úžasného, je 

jedinečné. Zkusíte to taky? 

    text: Alena Gavendová, foto: Daniela Jurajdová 

 

NENÍ TO SEN, UŽÍVÁME SI 

SNĚHULÁKOVÝ DEN! 
Za okny je mrazivo, po sněhu ani památky. Pranostika 

únor bílý, pole sílí na začátku měsíce vzala za své. To nás 
 

ale neodradí, abychom si zimu nepřivolali. 

     Ve čtvrtek 6. 2. jsme ve školce vyhlásili sněhulákový 

den. Všichni jsme se ráno sešli ve světlých zimních 

barvách oblečení a radovánky mohly začít. 

     Pro sněhuláka jsou nezbytně nutné knoflíky, které si 

každý mohl vystřihnout a na sebe nalepit. U stolečku jsme 

si naše bílé kamarády kreslili, na koberci pak tvořili z PET 

vršků. Roztopený sněhulák, tvarohová pochoutka od 

kreativního kuchaře Honzíka, která nám svým vzhledem 

vykouzlila úsměv na tváři a zároveň nasytila bříška, nás 

přenesla do druhé části dne plné disciplín. Ty provázelo 

nejenom hlasité fandění, ale i radost z úspěchu.  Nebyly to 

aktivity ledajaké. Děti prokazovaly obratnost koulením 

sněhulákových koulí mezi kužely, házením na cíl, 

přenášením vloček na lžíci a jejich foukání vzduchem. 

     Ani odpoledne jsme nezaháleli a sněhulákový den si 

užívali dál. Hlasitý smích se rozléhal školkou při chytání 

gumových kuliček, či koulované s papírovými koulemi, 

které jsme si sami udělali ze starých novin. 

     Den jsme si náramně užili. Budeme věřit, že jsme si 

paní Zimu přivolali zpátky a sníh společně se sluníčkem si 

do jara ještě užijeme. 

text: Alena Gavendová, foto: Daniela Jurajdová, ředitelka 

Borsíková 

 

BERUŠKY JSOU LYŽAŘI, NA 

SJEZDOVCE ZAZÁŘÍ 
Jeden z únorových týdnů byl pro šest dětí ojedinělý. Byl to 

týden lyžařský! První ranní setkání bylo mrazivě slunečné. 

Ve vzduchu bylo cítit napětí a zároveň odhodlání poznat 

něco nového. 

Usměvaví instruktoři, kteří se nás ujali hned po vystoupení 

z autobusu, byli od první chvíle zárukou 
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svahu pak mohli vidět na vlastní oči. Závod ve slalomu byl 

jedinečný. Nejenom sluníčko, ale i organizátoři, 

moderátor, rodiny, instruktoři. Ti všichni společně 

umožnili dětem užít si jeden z nezapomenutelných 

okamžiků. 

     Dáreček a památeční medaile s diplomem budou 

krásnou vzpomínkou na pět ojedinělých dnů strávených na 

svahu. Každé další lyžařské zážitky pak hezkou 

vzpomínkou na začátky učení s úžasnými instruktory. 

Tímto bych jim všem chtěla za naši školku poděkovat za 

nejen profesionální přístup, ale i za osobní postoj plný 

ochoty, pochopení, trpělivosti a dobré nálady, s kterou nás 

celým kurzem provázeli. Děkujeme! 

Sportu zdar! 

text: Alena Gavendová, foto: Martina Borsíková, Alena 

Gavendová 

pohody, ochoty a dobré nálady. Po přezutí do lyžáčků jsme 

se, pod označením Berušky, mohli vydat na svah. Krátká 

rozcvička od nás vyhnala mráz a hurá, jedeme na kopec. 

První jízda prozradila, kdo už má s lyžováním zkušenosti. 

Že mezi námi byli i úplní začátečníci, oko laika nepoznalo. 

Zato intruktorům neunikl zkušený lyžař, kterého okamžitě 

přiřadili do skupiny zdatných Zajíčků, kteří od prvního 

dne jezdili na velkém vleku. S přehledem sjížděli největší 

sjezdovku. 

     Druhý den sluníčko zůstalo za mraky. Nic to ovšem 

neměnilo na radosti z lyžování a užívání si jízd na velkém 

vleku. Instruktoři pochvalami nešetřili. Jedna z nich: „To 

se hned tak nevidí, aby už od druhého dne děti jezdily na 

velkém vleku,“ děti povzbudila tak, že učení jízdy na 

lyžích se jim stalo přirozeným pohybem a občasný pád je 

neodradil. Právě naopak je naučil zase něčemu novému, 

postavit se. Jiskřičky nadšení v jejich očích byly jako 

třpytivé vločky padající ten den z nebe. 

     Třetí den, jak všichni víme, bývá krizový. Hlava 

vstřebává nepřeberné množství nových informací, únava 

bije na poplach a odpočinek se hlásí o slovo. Občasné 

slzičky jsou ale zažehnány v momentě, kdy se dostaneme 

na velkou hromadu sněhu. Tak obrovskou skluzavku si 

nikde jinde neužijeme, tak hurá na ni!  Krize je zažehnána 

a lyže nás zase baví! 

     Úsměv se nám vrátil. Únavu vystřídalo zdravé 

sebevědomí, a tak si i čtvrtý den užíváme pod taktovkou 

smíchu a celkové pohody. Ta panuje i v šatně. Svačinka v 

nás vždycky zmizne jako mávnutím kouzelného proutku a 

zbývá čas na výměnu pocitů. Můžu vám říct, že to jsou 

jedny z nejkrásnějších okamžiků, když přirozenost dětem 

vlastní má zelenou. 

     Nastal den D. Od rána jiný než předchozí. Poslední den 

kurzu a zároveň první lyžařské závody za účasti 

nejmilejších a největších fanoušků. Nervozitu z očekávání 

příjezdu členů rodin nám rozptylovala nejenom hudba, 

která se linula po celém svahu, ale i maskot lyžařské školy 

Razulák. Ten některé děti povzbudil, u jiných naopak 

vyvolal obavy a slzičky. Všechny emoce jsou přirozené a 

jsou naší součástí. Přijímáme je a díky nim se i 

posunujeme dál, což jsme na 
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KŘÍŽOVKA 
Tajenka z čísla 4/2024: …zdravice Josifu Vissarionoviči Stalinovi. Vylosována byla: Alžběta Kotrlová, Janová č.p. 

260. Blahopřejeme. Výhru si vyzvedněte na OÚ Janová. 

Křížovka č. 1/2025: Mládež v Janové nebyla vůbec třídně uvědomělá. V roce 1974 bylo 119 sportovců… (dokončení 

v tajence). 

Znění tajenky doručte na kupónu (pod křížovkou) na OÚ Janová, popřípadě zašlete tajenku, vaše celé jméno a bydliště na 

emailovou adresu: janovske.listy@email.cz . Výherce obdrží hrníček s motivem zvonice v Janové. 

 

FOTBAL – III. TŘÍDA sk. B –  JARNÍ ČÁST  

  

Janová – Ratiboř B   05. 4.  Sobota  15:30 

Hošťálková B/ Kateř. B – Janová 12. 4.  Sobota  15:30 

Janová – Střelná   19. 4.  Sobota  16:00 

Prlov/Val. Pol. (Lužná) – Janová 26. 4.  Sobota  16:00 

Janová – Lhota u Vsetína  03. 5.  Sobota  16:30 

Janová – Valašská Senice  10. 5.  Sobota  16:30 

Janová – Študlov/Lidečko B  24. 5.  Sobota  17:00 

Liptál B – Janová   01. 6.  Neděle  17:00 

Janová – Leskovec   07. 6.  Sobota  17:00 

Halenkov B – Janová   15. 6.  Neděle  17:00 

KUPÓN NA VYLUŠTĚNOU TAJENKU 

Jméno a příjmení:      Adresa: 

Tajenka:  
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